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ZÁPISNICA 
zo 6. zasadnutia komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 10.11.2010 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie zasadnutia 
2. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2011 – 2013 
                 a, Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2010 
3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie KSK č. 2/2010 o poskytnutí dotácie na 
prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 
zariadeniam 

4. Informatívna správa o priebehu prípravy Programu hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja Košického samosprávneho kraja 

5. Investičný profil Košického samosprávneho kraja 
6. 6. Investičné zámery Košického samosprávneho kraja v projekte Košice - Európske 

hlavné mesto kultúry 2013 
7. Priebežné vyhodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégií prijatých 

Zastupiteľstvom KSK: Stratégia rozvoja CR v regióne Národného parku Slovenský 
kras, Stratégia CR v regióne Dolný Zemplín, Stratégia CR v regióne Národného parku 
Slovenský raj 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
I. polrok 2011 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2011 
10. Rôzne (Pozvaní: Tímea Zdibák, predsedkyňa Bodrogtour n.o., Beata Kereštanová, 

Jaroslav Macík, predseda združenia Tokajská vínna cesta, Ing. Štefan Koščo, riaditeľ 
Strednej odbornej školy vinársko ovocinárskej vo Viničkách, Imrich Puškáš, vedúci 
odborného výcviku miesto riaditeľa SOŠ v Pribeníku, Ing. Adriana Šebešová, vedúca 
Referátu cestovného ruchu KSK) 

11. Diskusia 
12. Záver 
 
 
 
 
 



K bodu č. 1 
 
Vyjadrenie: 
Predseda Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Csaba Furik privítal členov 
komisie a prizvaných hostí. 
 
Uznesenie: 
Komisia bola uznášaniaschopná. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0   
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 2 
 
Vyjadrenie: 
Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2011 – 2013 predstavila Ing. Mária 
Karafová, vedúca odboru financií. K materiálu nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
  
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť.  
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0   
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 2 a  
  
Vyjadrenie:  
Ing. Karafová predstavila aj Úpravu rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2010. K 
materiálu nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0   
Zdržal sa: 0  
 
 



K bodu č. 3 
Vyjadrenie: 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa dopĺňa 
Všeobecne záväzné nariadenie KSK č. 2/2010 o poskytnutí dotácie na prevádzku a mzdy 
základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam odprezentovali 
Mgr. Jana Jarušinská a Ing. Marcel Eperješi z odboru školstva.   
  
Ing. Ďurovčík: Dotácia od KSK je rovnaká pre školy v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK ako 
aj pre súkromné školy. Doteraz to tak nebolo.  
Ing. Horkay: Koľko zariadení škôl v prírode patrí do zriaďovateľskej pôsobnosti KSK?  
Ing. Eperješi: Jedno zariadenie, ktoré je v Kysaku.  
Ing. Horkay: Aká je využiteľnosť zariadenia?  
Ing. Eperješi: Rok 2010 je ťažko hodnotiť, nakoľko škola v prírode niekoľko mesiacov 
neprevádzkovala svoju činnosť v dôsledku  povodní, ktoré zasiahli toto zariadenie. V roku 
2009 vyťaženosť školského zariadenia bola ovplyvnená opravami a rekonštrukciami. 
Vyťaženosť školského zariadenia v Kysaku za predchádzajúce roky  bola 85 – 90 %. 
Z dôvodu vysokej vyťaženosti školského zariadenia nedošlo k jeho zrušeniu.   
p. Bačo: Ako vyzerá škola v prírode? Je potrebná investícia do zariadenia?  
Ing. Eperješi: Chatky vplyvom povodní boli staticky narušené a prebehla ich úplná likvidácia, 
čím sa znížila kapacita školského zariadenia. V škole v prírode postupne dochádza k 
odstraňovaniu následkov týchto povodní.   
p. Bačo: Bude potrebné nahradiť chatky.  
Ing. Ďurovčík: Všetko záleží od ekonomickej situácie. Dané zariadenie sa môže využívať na 
zasadnutia, semináre, sústredenia pre športovcov...  
Ing. Horkay: KSK mal zariadenie aj v Danišovciach, čo je s týmto zariadením?  
Ing. Ďurovčík: Zariadenie v Danišovciach odkúpila obec ešte pred dvoma rokmi. Pre KSK 
nebolo efektívne ponechať si toto zariadenie.  
JUDr. Biroš: Sú centrá voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK?  
Ing. Eperješi: Zriaďovateľom centra voľného času na Strojárenskej ulici v Košiciach je KSK, 
ale centrum je samostatným právnym subjektom.  
p. Bačo: Centrum voľného času na Strojárenskej ulici v Košiciach je v hroznom stave.  
Ing. Karafová: Časť areálu  sa plánuje zrekonštruovať zo zdrojov EÚ prostredníctvom 
projektu, ďalšiu časť plánuje zrekonštruovať KSK v hodnote 200 tis. €. – odstránenie havárie. 
Ing. Ďurovčík: Stretol sa s názorom mladých ľudí z Košíc a sú s centrom spokojní.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 4 
Vyjadrenie: 
Informatívnu správu o priebehu prípravy Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
Košického samosprávneho kraja prezentovala Ing. arch. Anna Soročinová z referátu 



územného plánovania odboru regionálneho rozvoja a plánovania.  
Ing. Horkay: V tomto materiáli mu chýbali fakty, keďže PHSR už existuje dlhšie, čakal 
okrem analytickej časti hlavne zhodnotenie a odpočet toho, čo sa už podarilo dosiahnuť.   
Ing. arch. Soročinová: Bude túto myšlienku tlmočiť na odbore.  
p. Bačo: Chýbajú v materiáli niektoré veci, ktoré sa už zrealizovali.  
Ing. arch. Soročinová: Odbor regionálneho rozvoja a plánovania KSK plánuje dokončiť návrh 
PHSR KSK v analyticko-strategickej časti i programovej časti v priebehu mesiacov december 
2010 – január 2011 a nadväzne požiada o jeho posúdenie v zmysle zákona č. 24/2006 Z.z. o 
posudzovaní vplyvov na životné prostredie.  
V etape posudzovania návrhu PHSR KSK odbor regionálneho rozvoja a plánovania začne v 
Košickom kraji konzultačný proces, ktorý bude pozostávať z pracovných stretnutí so 
sociálno-ekonomickými partnermi a zástupcami odborných inštitúcií s dôrazom na 
prezentácie a konzultácie najmä strategickej a programovej časti dokumentu a formulovanie 
opatrení a konkrétnych aktivít rozvoja KSK pre ďalšie programové obdobie.  
Odbor regionálneho rozvoja a plánovania KSK po zapracovaní pripomienok a doplňujúcich 
návrhov, po prerokovaní v komisiách Zastupiteľstva KSK a po vypracovaní stanoviska v 
zmysle zákona o posudzovaní vplyvov na životné prostredie predloží PHSR KSK na 
rokovanie Zastupiteľstva KSK v júni 2011.  
MVDr. Lešo: Poznamenal: v Choňkovciach sa spúšťa bioplynová elektráreň s 500 KW prvá v 
KSK s takýmto výkonom prostredníctvom dotácie Ministerstva pôdohospodárstva. Ak sa 
uskutoční rokovanie komisie v blízkosti, môže sa komisia ísť pozrieť.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0   
 
 
K bodu č. 5 
 
Vyjadrenie: 
Ing. arch. Anna Soročinová odprezentovala aj Investičný profil Košického samosprávneho 
kraja.  
  
RSDr. Beňa: Je potrebné niektoré veci v materiáli doladiť. V materiáli sa nespomína Žehra, 
ako lokalita UNESCO a ani  Arnutovce nie sú v zozname termálnych vôd.  
p. Bačo: Doplnil by do materiálu aj skutočnosť, že v Bidovciach začína pôsobiť Holandská 
firma STAWI s.r.o., ktorá má postaviť závod na výrobu oceľovej konštrukcie a má zamestnať 
300ľudí.  
MVDr. Lešo: Sobranecké kúpele stoja už 5 rokov opustené, voda tam vyteká a nič sa s tým 
nerobí.  
Ing. arch. Soročinová: Nový investor pripravuje výstavbu areálu rehabilitačného sanatória na 
9 ha pozemku južne od kúpeľov s priamou väzbou na historické kúpele. Navrhovaný areál 
bude obsahovať: rehabilitačné sanatórium, fitnes a ubytovací pavilón (spolu 200 miest). 



V budúcnosti sa plánuje aj revitalizácia pôvodne využívaných zdravotníckych zariadení 
v bývalých kúpeľoch.   
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 6 
 
Vyjadrenie: 
Investičné zámery Košického samosprávneho kraja v projekte Košice - Európske hlavné 
mesto kultúry 2013 predstavil komisii PhDr. Gabriel Viszlay z odboru kultúry a cestovného 
ruchu.  K materiálu nemali členovia komisie žiadne pripomienky. 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0   
 
 
K bodu č. 7 
 
Vyjadrenie: 
p. Alena Didyková z referátu cestovného ruchu odboru kultúry a cestovného ruchu predstavila 
Priebežné vyhodnotenie cieľov a priorít vyplývajúcich zo Stratégií prijatých Zastupiteľstvom 
KSK: Stratégia rozvoja CR v regióne Národného parku Slovenský kras, Stratégia CR v 
regióne Dolný Zemplín, Stratégia CR v regióne Národného parku Slovenský raj  
  
RSDr. Beňa: Odbor dopravy a Správa ciest KSK by si mali dať prioritu opraviť cesty vedúce 
k významným pamiatkam cestovného ruchu.  
p. Bačo: Veľmi ťažká je spolupráca so Správou ciest KSK, je potrebné riešiť tento stav. Ak by 
dane z motorových vozidiel smerovali do rozpočtu KSK rekonštrukcia ciest by napredovala 
rýchlejšie. Cesty v KSK ničia vo veľkom množstve autá s Bratislavskou poznávacou značkou 
a dane smerujú do Bratislavy.  
Ing. Karafová: Z úveru z EIB išlo 90% na rekonštrukciu ciest.  
Ing. Ďurovčík: Na zasadnutí SK 8 sa dohodlo, že sa zmení sadzba dane z prevádzkovania 
motorových vozidiel, zvýhodnená bude sadzba ekologickým vozidlám.    
Ing. Bečarik: KSK by malo z hora zastrešiť cestovný ruch a usmerňovať ľudí v regióne. Ak je 
vyčlenený rozpočet na cestovný ruch, prosil by, aby sa do rozpočtu presadili aj financie na 



Spiš. Chýbajú konkrétne veci v cestovnom ruchu, stále sa hovorí o tých istých projektoch.  
Ing. Karafová: V roku 2011 KSK nesmeruje rozpočet do investícií. Ak sa naplnia prognózy 
Ministerstva financií na rok 2012 mohla by tam byť možnosť financií aj na aktivity takéhoto 
typu.   
Ing. Ďurovčík: Ak sa niekto rozhodne podať v regióne projekty, KSK ich všetky podporuje.   
p. Didyková: Referát CR kapacitne a finančne nemôže v takej miere ako si pán poslanec 
Bečarik  predstavuje realizovať a pomáhať v rozvoji CR v KSK. Referát CR nemá 
kompetencie, aby mohol prikazovať súkromnému subjektu alebo samospráve. Referát má 
úspešné projekty, v ktorých je územie zahrnuté. 
Mgr. Dzurov Vargová: Do projektu INFOTOUR (hnedé informačné tabule a priestorové 
informačné tabule) sme oslovili 65 obcí a miest na území KSK, reagovalo nám 27 miest a 
obcí, ktoré sú aj zapojené do projektu. Referát CR samosprávy nevie ovplyvniť (prinútiť) iba 
koordinovať ich činnosť v oblasti CR.  
 
 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
  
Hlasovanie:  
Prítomní: 10   
Za: 10   
Proti: 0   
Zdržal sa: 0    
 
Uznesenie:  
Pozvať pána riaditeľa Správy ciest KSK na najbližšie zasadnutie komisie a pán riaditeľ má 
predložiť správu o stave ciest KSK.  
  
Hlasovanie:  
Prítomní: 10   
Za: 10   
Proti: 0   
Zdržal sa: 0    
  
 
K bodu č. 8 
 
Vyjadrenie: 
O rámcovej obsahovej náplni zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 
polrok 2011 komisia nerokovala. 
 
 
K bodu č. 9 
 
Vyjadrenie: 
Predsedom komisie predložený Plán úloh komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej 
spolupráce Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2011 komisia 
schválila. 
 



 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK schváliť Plán úloh komisie. 
 
 
Hlasovanie: 
Prítomní: 10  
Za: 10  
Proti: 0  
Zdržal sa: 0  
 
 
K bodu č. 10 
 
Vyjadrenie: 
p. Zdibák a p. Szeman z občianskeho združenia Bodrogtour predstavili fungovanie a činnosti 
združenia ako aj aktivity Mikroregiónu Medzibodrožia. 
 
p. Kereštanová a p. Štefan zo združenia Tokajská vínna cesta oboznámili prítomných s 
aktivitami združenia. Poďakovali pánovi predsedovi KSK za dotáciu na propagačné materiály 
z VZN v roku 2009 a tiež  za podpísanie Memoranda medzi KSK a združeniami v regióne 
Tokaj. 
 
p. Puškáš vedúci odborného výcviku SOŠ v Pribeníku informoval prítomných o aktivitách 
školy, ktoré sa týkajú cestovného ruchu. 
 
 
K bodu č. 11 
 
Vyjadrenie: 
Pán predseda komisie predstavil pána Pavla Géresiho, člena zastupiteľstva v Malom Horeši. 
Pán Géresi oboznámil prítomných s históriou obce a regiónu ako aj s  tradíciou pestovania 
viniča. 
 
 
K bodu č. 12 
 
Vyjadrenie: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí Komisie CR a CzS, pozval 
prítomných na ochutnávku tradičných regionálnych špecialít  a zasadnutie ukončil. 
 
 
 
 
 

...................................................... 
Mgr. Tünde Dzurov Vargová 

tajomník komisie 

...................................................... 
Csaba Furik 

predseda komisie 
 


